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KHALL 20.02.2024 § 51 
 
Valmistelija Hallintojohtaja Anniina Niemelä p. 040 688 4499 

anniina.niemela@suomussalmi.fi  
 

Kunnan hallintosäännön 151 §:n mukaan kunnanhallituksen on 
vuosittain maaliskuun loppuun mennessä esitettävä kunnanvaltuustolle 
luettelo sen toimivaltaan kuuluvista aloitteista ja niiden aiheuttamista 
toimenpiteistä. Kunnanvaltuusto voi samalla todeta, mitkä aloitteista on 
käsitelty loppuun. 
 
953/10.03.01.06/2023 
Aloite 24.4.2023, Ehdotus rakentaa leikkipuisto uudelleen Kurimon 
asuinalueelle. 
”Aloitteeni koskee ehdotusta rakentaa leikkipuisto uudelleen Kurimon 
asuinalueelle. Leikkipuisto on aikoinaan ollutkin 
Kenoveevantien/Valapurintien läheisyydessä, mutta sittemmin purettu 
sen tultua käyttöikänsä päähän. Siikarannan/Kurimon alueella ei nyt ole 
leikkipuistoa, lähimmät on Valkeisella ja keskustassa. Alueella asuu 
lapsiperheitä, joten uskoisin käyttäjiä puistolle olevan, puistoon kun voisi 
monetkin perheet poiketa kävelymatkalla.  
 
Leikkipuiston tulisi olla kiinnostava ympäristö monen ikäiselle lapselle ja 
siellä voisi ideoida pidettäväksi esimerkiksi kirpputoria, picnikiä 
kesäaikana mikäli innostusta ja kysyntää alueelta löytyisi. Vinkkinä myös 
ohjatun toiminnan (pelejä, leikkejä ym) järjestäminen, esimerkiksi 
reippaiden nuorien kesätyönä - kesätyösetelillä? 
Alueen asukkaiden mielipiteitä ja toiveita puiston rakentamisesta ja sen 
sijainnista voisi kartoittaa.” 
 
Teknisessä lautakunnan käsittelyssä 29.2.2024 
 
979/10.03.01.02.01/2023 
Aloite 8.5.2023, Koirapuistoon opasteet, roskakoreja, liikenne, 
ympäristön raivauksia, kadun nimikyltit 
” Koirapuisto on hankala löytää ja tietää missä se on. Eli kunnon 
opasteet selvästi tien ja kadun varteen. Matkailijat ja vierailijat ym. eivät 
löydä sinne. Nykyään on monella lomalaisella koiria ja haluavat käyttää 
siellä. 
 
Toisena asiana ehdotan että jalkakäytävien varsille roskakoreja, esim. 
Kurimontien varrella on molemmilla puolilla jalkakäytävät, eli 
molemmalle puolelle ja usempia. Jospa ne roskat menisi niihin. Nyt 
taitaa olla vaan kaksi ja molemmat olleet lumen peitossa melkein tähän 
saakka. 
 
Liikenne kyseisellä tiellä (Kurimontie) on kovaa ja siellä ei jotkut piittaa 
nopeuksista mitään. Voiko mitenkään vaikuttaa asiaan? 
Siellä liikkuu paljon lapsia jotka ylittävät tietä bussipysäkille mennessä ja 
ikäihmisiä myös. Monet ajavat järkyttävän kovasti. Kävelen todella paljon 
ja näen tämän asian tärkeäksi! Tästä voin kertoa lisää mikäli haluatte 
soittaa. Asia on todellakin otettava esille tavalla tai toisella. 
 
Pajukoita ym. raivauksia toivotaan että ympäristö näyttäisi vähän 
siistimmältä.  
Kadun nimikyltit paremmin esiin, jotkut jäävät puiden ja pensaiden 
katveeseen. 
Tässä on useita asioita, mutta jospa jonkun huomioitte.” 
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Teknisen lautakunnan 17.8.2023 päätös § 99 
1. Koirapuiston opasteviitta on lisätty Keskuskadun ja Ämmänkadun 
risteykseen.  
2. Taajama-alueen roska-astioiden määrää tulisi tulevina vuosina 
paremminkin tarkastella alaspäin. Olisi suotavaa, että jalankulkijat ja 
pyöräilijät veisivät roskat mukanaan lähimpään keräyspisteeseen. 
Käytännössä roska-astioiden tyhjennyskierrokset aiheuttavat lisätyötä ja 
kuormittavat ympäristöä. Usein myös varislinnut levittävät roska-astioihin 
laitettuja jätteitä ympäristöön.   
3. Kurimontie on liikenteen kokoojaväylä, jolla on perusteltua olla 
nopeusrajoitus 50 km/tunnissa. Valitettavasti osa autoilijoista ei huomioi 
nopeusrajoitusta. Otetaan tämä asia keskusteluun 
liikenneturvallisuustyöryhmässä. Ehkä olisi tarpeellista tehostaa 
ajonopeuksien valvontaa kyseisellä väylällä.  
4. Taajama-alueella toteutetaan vuosittain maisemanhoitotöitä 
määrärahojen puitteissa 
Tekninen lautakunta antaa aloitteeseen yllä esitetyn vastauksen. Aloite 
loppuun käsitelty. 
 
1038/10.03.01.07/2023 
Vienan reitti ry:n aloite 30.5.2023, Suomussalmen asutuksen 
muistomerkki Vuokkiin 
”Vienan reitti ry:n hallitus on 24.5.2023 pidetyssä kokouksessaan 
päättänyt esittää Suomussalmen kunnanhallitukselle asutuksen 
muistomerkin pystyttämistä. Vienan reitti ry esittää, että Suomussalmen 
kunta asettaisi asiaa valmistelemaan toimikunnan, jonka tehtävänä olisi 
rahoituksen järjestäminen, kilpailun organisointi ja muistomerkin paikan 
sijainnista sopiminen.” 
 
Kunnanhallitus 20.6.2023 § 138 
Kunnanhallitus päättää asettaa toimikunnan valmistelemaan 
Suomussalmen asutuksen muistomerkin pystyttämistä Vuokkiin. 
Kunnanhallitus valitsee kaksi edustajaa toimikuntaan, joista toisen 
keskuudestaan.Esitys hyväksyttiin. 
 
1183/02.05.00.00/2023 
Aloite 4.9.2023, Suomussalmen kunnan varhaiskasvatus 
maksuttomaksi 
”Ehdotan kunnan varhaiskasvatusta maksuttomaksi kaikille tuloista 
riippumatta. Varhaiskasvatuksen maksut ovat nykyhetken maailman 
taloustilanteeseen nähden aivan liian suuret. Elämisen kustannukset 
ovat kasvaneet merkittävästi, mutta tulot eivät nousseet. Tulorajan 
muutos ei ole auttanut monia ihmisiä, eikä nykymalli ole kannustava 
työntekoon, koska vanhemmat joutuvat maksamaan päästäkseen töihin. 
Ainoastaan matalapalkkaisten alojen työntekijät hyötyvät tulorajoista ja 
korkeasti koulutettuja rankaistaan. Nykymalli ei kannusta ihmisiä 
tekemään uraa, vaan pakottaa pysymään ns. matalapalkkaisilla aloilla, 
koska muuten päivähoitomaksut vie liian suuren osan nettopalkasta ja 
ostovoimasta. Varhaiskasvatuksen maksullisuus ajaa myös ihmisiä 
muuttamaan paikkakunnille, missä se on maksutonta, ja niitäkin löytyy 
Kainuusta monta. Varhaiskasvatusmaksun poistaminen parantaa 
työttömien työnhakijoiden motiaaviota työllistyä, koska tällä hetkellä on 
kannattavampaa olla työtön kuin mennä töihin. Lisäksi 
varhaiskasvatusmaksun poistaminen lisää kunnan vetovoimaa 
merkittävästi. Näinä maailman aikoina, kun taloustilanne on ihmisillä 
muutenkin haastava, ei ketään kiinnosta asua ja muuttaa kuntaan, missä 
täytyy maksaa välttämättömyydestä, eli lapsen päivähoidosta työpäivän 
ajan.” 
 
Sivistyslautakunta 27.9.2023 § 98 päätös 
 
Varhaiskasvatusmaksuja sääntelee laki varhaiskasvatuksen 
asiakasmaksuista (1503/2016). Suomussalmen kunnassa 



 

 

varhaiskasvatusmaksut määräytyvät tämän mukaisesti. Viimeksi lakia 
muutettiin siten, että asiakasmaksuja alennettiin korottamalla maksujen 
perusteena olevia huoltajien tulorajoja 33 prosenttia. Lakimuutos tuli 
voimaan 1.3.2023. Edelliset muutokset tehtiin vuosina 2022 ja 2021. 
Varhaiskasvatusmaksuja koskevien lakimuutosten selkeänä tavoitteena 
on ollut asiakaslähtöisyys, muutoksilla on helpotettu 
varhaiskasvatuspalveluita käyttävien perheiden taloudellista asemaa. 
Maksujen määräytymisperusteet huomioivat erilaisissa tilanteissa olevat 
perheet mm. perheen henkilömäärän ja sisarukset, jotka palvelua myös 
käyttävät. Sivistyslautakunta käsitteli lakimuutoksen perusteella 
varhaiskasvatusmaksujen tarkistamista kokouksessaan 25.1.2023 §4. 
Uusiin tulorajoihin perustuvat asiakasmaksut otettiin Suomussalmella 
käyttöön lain velvoittamassa aikataulussa 1.3.2023.  
 
Suomussalmen kunnan sivistyspalveluissa on seurattu 
varhaiskasvatuksen asiakasmaksuista käytävää keskustelua eri puolilla 
Suomea. Asiasta käytävää keskustelua ja käsittelyä ennakoitiin jo 
alkuvuodesta 2023. Suomussalmen kunta on osallistunut vuoden 2023 
aikana varhaiskasvatuksen maksuttomuutta koskevaan ulkopuolisen 
asiantuntijatahon tekemään selvitykseen yhdessä muiden asiasta 
kiinnostuneiden kuntien kanssa. Selvitystyön tavoitteena oli arvioida 
mahdollisen varhaiskasvatuksen maksuttomuutta koskevan päätöksen 
suoria ja välillisiä vaikutuksia toimintaan ja talouteen.  
 
Suomussalmen kuntaan syntyneiden, mukaan lukien kuluvan vuoden 
ennuste, lukumäärä on vaihdellut viiden vuoden aikana 28 – 34 lapsen 
välillä, keskiarvon ollessa 32 lasta/vuosi. Muuttoliike vaikuttaa 
ikäluokkien lapsimääriin luonnollisesti vuosittain. Syyskuun 2023 
tiedoilla varhaiskasvatuspalveluita käyttävien lasten määrä kunnassa on 
yhteensä 158. Varhaiskasvatukseen osallistuvien määrä kasvaa 
vuosittain syksyn edetessä kohti talvea. Kevätkaudella 2023 
varhaiskasvatuspalveluita käytti enimmillään 195 lasta.  
 
Kuntalaisaloitteessa todetaan, että varhaiskasvatuksen 
maksuttomuuspäätöksen tehneitä kuntia on olemassa monta. 
Selvitystyön yhteydessä kävi ilmi, että kevään 2023 tiedoilla noin 25 
kuntaa on tehnyt Suomessa päätöksen varhaiskasvatuksen 
maksuttomuudesta. Kuntia Suomessa oli vuoden 2023 alussa yhteensä 
309. Maakunnassa varhaiskasvatuspalveluiden maksuttomuutta 
koskevan päätöksen tehneiden kuntien asukas- ja lapsimäärä on 
selkeästi pienempi, kuin Suomussalmella.  
 
Suomussalmen kunnan varhaiskasvatusmaksuista saatava tulo on 
lakimuutosten seurauksena puolittunut kolmen viimeisen vuoden 
aikana. Varhaiskasvatuspalveluista maksetaan asiakasmaksuina tällä 
hetkellä siis selkeästi aiempaa vähemmän tai ei ollenkaan. 
Varhaiskasvatuksen maksuttomuutta koskevassa harkinnassa on 
otettava huomioon asiakasmaksutulojen poistumisen taloudellisen 
vaikutuksen lisäksi myös mahdolliset palvelun käyttäjämäärien 
muutokset, varhaiskasvatusta koskevien henkilöstömitoitusten 
noudattamisvelvollisuus ja mahdollinen henkilöstön rekrytointitarve, jos 
palveluiden käyttäjämäärä kasvaisi päätöksen perusteella. Vaikutuksien 
arvioinnissa on huomioitava tietysti, kuten kuntalaisaloitteessakin 
mainitaan, mahdollinen vaikutus kunnan vetovoimaisuuteen ja 
strategian mukaiseen muuttovoiton tavoitteluun. 
 
Varhaiskasvatuksen maksuttomuutta koskevan selvityksen tulokset ja 
analyysi on esitelty kunnanvaltuuston puheenjohtajistolle. Asiasta on 
käyty keskustelua TA2024 valmisteluun tähtäävässä 
valtuustoseminaarissa kuntapäättäjien kanssa elokuussa 2023. 
  
Suomussalmen kunta on huomioinut lapsiperheet ja uudenlaista 
lapsiperheiden tukea kehitetään. Kunnassa on jo keväällä 2023 lähdetty 



 

 

hallintokuntien ja MLL:n kanssa yhteistyössä kehittämään pienten 
lasten vanhemmille tarjottavaa maksutonta hoitoaputoimintaa. 
Kyseessä on kuntastrategian mukainen kokeilutoiminta, johon liittyvät 
lastenhoitajien koulutukset on jo toteutettu. Prosessi etenee ja asiasta 
tullaan tiedottamaan kunnan www-sivuilla tarkemmin.  
 
Keväällä toteutetun varhaiskasvatuksen maksuttomuutta koskevan 
selvitystyön, varhaiskasvatusmaksuja koskevien asiakkaille positiivisten 
lakimuutosten sekä kuntapäättäjien kanssa käytyjen keskustelujen 
pohjalta varhaiskasvatuksen asiakasmaksuissa on 
tarkoituksenmukaisinta noudattaa toistaiseksi sivistyslautakunnan 
päätöksen mukaisia asiakasmaksuja Suomussalmen kunnassa.  
 
Tulevan vuoden 2024 talousarviovalmistelua tehdään sivistysosastolla 
olemassa olevien varhaiskasvatusta koskevien toiminnallisten 
linjausten, henkilöstösuunnittelun sekä varhaiskasvatusmaksuja 
koskevien päätösten mukaisesti. Kunnanhallitus on antanut TA2024 
laadintaohjeen ja raamin kokouksessaan 5.9.2023 § 168. 
 
1234/10.03.01.06/2023 
Aloite 16.10.2023, Kunnan omistamaan kiinteistöön tulisi järjestää 
matkailijoille ja mökkiläisille vedenottopiste ja pyykinpesu 
mahdollisuus 
”Aloitteen sisältö: Vuonna 2019 tekemäni aloite vedenottopisteestä 
tuntuu hautautuneen aloitetulvan syövereihin. 
 
Eli tässä uusi aloite. 
Kunnantalolle tai muualle kunnan omistamaan kiinteistöön tulisi järjestää 
matkailijoille ja mökkiläisille vedenottopiste sekä mahdollisuus pestä 
pyykkiä. Käytettyjä koneita saa ilmaiseksi paikkakunnan yrittäjiltä. Ei 
maksa juuri mitään muuta kuin toteutuksen vaivan.  
t. Aku” 
 
Tekninen lautakunta 14.12.2023 § 111 
Suomussalmella on tällä hetkellä useissa palvelukohteissa 
vedenottomahdollisuus. Esimerkiksi vettä omaan astiaan voi ottaa 
huoltoasemalta, ruokakaupan aulasta ja Jalonniemestä. Yleisesti 
käytettäviä vesipisteitä taajamassa on riittävästi tarjolla.  
 
Suomussalmella toimii pesulapalvelualan yritys, johon voi viedä mm. 
vaatteita pestäväksi. Lisäksi esim. Kurimon majatalo on järjestänyt 
vaatteidenpesu mahdollisuuden. Kun alueella on yrityksien tarjoamia 
palveluja, ei kunnan ole perusteltua järjestää vastaavia. Suomussalmen 
kunta ei lähde rakentamaan erillistä vesipistettä eikä vaatteiden 
pesupaikkaa 
Tekninen lautakunta päättää antaa yllä olevan vastauksen 
kuntalaisaloitteeseen ja lähettää sen edelleen kunnanhallitukselle 
hyväksyttäväksi. 
 
Kunnanhallitus 16.1.2024 päätös § 17 
Kunnanhallitus hyväksyy teknisen lautakunnan antaman vastauksen 
kuntalaisaloitteeseen. Aloite loppuun käsitelty 
 
1279/12.08.01/2023 
Aloite 20.11.2023, Korvaavat tilat keramiikan, kuvaamataidon ja 
lasitöiden harrastajille  
“Kuntalaisaloite Suomussalmen kunnanvaltuustolle  
 
Me suomussalmelaiset keramiikan, kuvaamataidon ja lasitöiden 
harrastajat sekä kansalaisjärjestöt olemme huolissamme siitä, 
loppuvatko meiltä harrastusmahdollisuudet, kun Alvarin koulu 
aiotaan purkaa. Tarvitsemme korvaavat tilat.  
 



 

 

Keramiikka on taideharrastus, joka kasvattaa suosiotaan niin 
Suomussalmella kuin muuallakin. Kaikki halukkaat eivät viime syksynä 
mahtuneet keramiikkapiireihin meillä Suomusalmella. Keramiikkaryhmiä 
on useita, ja niissä opiskelee sekä aikuisia että lapsia. Keramiikan ja 
kuvataiteiden opintoryhmissä käy yhteensä 48 ihmistä. Joukossa on 
myös poikia ja miehiä.  
 
Uudella Ruukinkankaan koululla ei ole tilaa kansalaisopiston 
keramiikan ja kuvataiteiden opiskeluun. Tilat eivät ole käytettävissä 
luonnollisestikaan kansalaisopiston päiväryhmiä varten, mutta 
kansalaisopiston toiminta ei onnistu kuvataideluokassa myöskään 
iltaisin, koska sieltä puuttuvat tarvittavat säilytystilat.  
 
Keramiikassa tehdään usein isokokoisia töitä, joita joudutaan 
väliaikaisesti säilyttämään seinällä olevissa lokerikoissa silloin, kun ne 
ovat vielä kesken. Kesken olevia keramiikkatöitä ei voi ottaa mukaan 
kotiin, sillä ne särkyvät hyvin helposti, ja isot työt ovat sitä paitsi painavia 
liikutella. Uudella peruskoululla ei tarvittavaan välivarastointiin ole tilaa 
ainakaan kuvataideluokan yhteydessä.  
 
Alvarin keramiikkaluokassa on satojen, ellei tuhansien eurojen arvosta 
käyttökelpoista materiaalia ja työvälineitä keramiikan valmistamiseen. 
Uuteen kouluun niitä ei ole kuitenkaan lupa siirtää pelätyn 
homealtistuksen takia. Ne menisivät siis hukkaan.  
 
Kun uutta koulua suunniteltiin, ei osattu tai haluttu ottaa lainkaan 
huomioon kansalaisopiston tilojen tarvetta. Suomussalmen väestö 
ikääntyy, mutta koulutilojen suunnittelussa ei ole ymmärretty 
elinikäisen oppimisen ideaa.  
 
Alvarissa oleva keramiikkaluokka on näihin asti tyydyttänyt opettajien ja 
opiskelijoiden tarpeet. Siellä on kokoontunut myös taidepaja, ja se on 
välillä palvellut myös kuvataiteiden ryhmiä. Nyt olemme todella 
huolissamme aikuisten ja myös lasten keramiikka- ja 
kuvataideharrastuksen tulevaisuudesta. 
 
Yksi huomattava heikennys keramiikkaharrastukseen tehtiin silloin, kun 
tuntimäärää supistettiin. Nykyään kunkin piirin kokoontumiskerta on vain 
2 ja½ tuntia viikossa. Se on osoittautunut liian lyhyeksi. Aikaisemmin 
piirien kokoontumiskerrat olivat 3 tunnin mittaisia. Tunteja olisi nytkin 
käytettävissä, joten kyselemme, miksei kokoontumiskertoja voisi 
palauttaa kolmituntisiksi.  
 
Meitä ihmetyttää myös se, ettei meille ole kunnolla tiedotettu siitä, kuinka 
kauan voimme käyttää nykyisiä tiloja. Kianta-Opiston johto on antanut 
meidän ymmärtää, että meidän pitää sopeutua. Tarkoittaako se sitä, että 
meidän täytyy lopettaa harrastuksemme?  
 
Opiston johdolta ei ole riittänyt aikaa eikä tarmoa tilakysymyksen 
ratkaisemiseen. Siksi käännymmekin täten kunnan päättäjien 
puoleen. 
  
Kaikkien tiedossa on, että Suomussalmella on tyhjiä huoneistoja, joihin 
keramiikka ja kuvataiteet voitaisiin sijoittaa - hyvällä tahdolla. 
 
Kalliita ja hienoja tiloja emme ole vailla, mutta tarvitsemme 
käyttöömme salin, jonka lattia on kiveä ja johon voidaan sijoittaa useita 
vesipisteitä. Lisäksi tarvitsemme seinille syvät ja tilavat lokerikot 
savipakettien ja keskeneräisten töiden säilyttämiseen. Keramiikan 
muotoilua varten tarvitaan runsaasti pöytätilaa. Nykyiset, tukevat, puiset 
pöydät voidaan siirtää uuteen toimipaikkaan. Lisäksi tarvitaan kaksi 
kookasta polttouunia ja erillinen uuni lasitöille.  
 



 

 

Mielestämme ei voi liikaa korostaa sitä, että kansalaisopiston 
tarjoamat harrastusmahdollisuudet ovat ihmisille todellinen 
henkireikä. Ne merkitsevät ihmisten hyvinvoinnille arvaamattoman 
paljon. Kansalais- ja työväenopistojen merkityksestä ihmisten 
hyvinvoinnille on tehty tutkimuksia, jotka ovat kiistatta osoittaneet niiden 
tärkeän roolin sairauksien ennaltaehkäisyssä ja henkisen hyvinvoinnin 
ylläpitämisessä.  
 
Nykyään asioita mitataan rahassa, eikä kukaan voi näyttää numeroin, 
paljonko kunta säästää terveyskuluissa huolehtiessaan ihmisten 
henkisestä hyvinvoinnista. Asian merkitystä ei tule kuitenkaan vähätellä. 
Suurin osa keramiikan harrastajista on eläkeiässä. On tärkeää, että 
ainakin kerran viikossa on mahdollisuus lähteä kotoa neljän seinän 
sisältä harrastamaan mieluista asiaa ja tavata samanhenkisiä ihmisiä. 
On sanottu, että yksinäisyys on nykyajan sairaus. Sitä voidaan hoitaa 
vaikkapa juuri kansalaisopistossa.  
 
Huomautamme, että kuntalaki velvoittaa kuntia edistämään 
asukkaittensa terveyttä ja hyvinvointia. Tukemalla kuntalaisten 
harrastustoimintaa ja järjestämällä kuntalaisten käyttöön sopivia tiloja ja 
välineitä kunta pystyy tärkeältä osalta täyttämään lain asettaman 
velvoitteen.  
 
Kädentaitojen harrastaminen on yksilöille hyvin palkitsevaa, sillä on 
mukavaa nähdä kättensä jälki ja kokea onnistumisen elämyksiä. Monet 
löytävät itsestään uusia kykyjä päästessään kansalaisopistossa 
opettajan ohjaukseen. Kansalaisopiston piireissä yhteisöllisyys on 
olennainen osa opiskelua, sillä piiriläiset neuvovat, kiittävät ja 
kannustavat toisiaan.  
 
Suomussalmella on Kianta-Opiston piireissä annettu eväitä myös 
ammattitaiteilijoiden opintielle. Muun muassa kuvataiteilija, taiteen 
maisteri Jaakko Heikkinen, muotisuunnittelija Vesa Kemppainen, 
kuvanveistäjä Jyri-Pekka Juntunen ja keramiikan ja kuvataiteiden 
opettaja Leena Juntunen ovat olleet aikanaan Kianta-Opiston oppilaita. 
 
Kianta-Opistossa toimi pitkään keramiikan opettajana kansainvälisen 
tason keraamikko Ulla Harju. Hänellä on ollut useita näyttelyitä, joista 
osa on järjestetty ulkomailla. Hänen jättämäänsä perinnettä ei pidä 
hukata kutistamalla keramiikkaharrastusta. Jos kunta toimii oikealla 
tavalla, Suomussalmi voi tulla kuuluisaksi keramiikastaan.  
 
Suomussalmi on ollut kulttuuripitäjän maineessa. Mielestämme kunta 
saa tuntuvan mainehaitan, jos se näivettää keramiikan ja kuvataiteiden 
harrastamisen. Toimiva kansalaisopisto on veto- ja pitovoimatekijä. 
Siihen kannattaa panostaa kunnan kehittämiseksi.  
 
Kutsumme tässä samalla päättäjiä tutustumaan keramiikkaluokkaan, 
opettajaan ja oppilaisiin sekä niihin kauniisiin töihin, joita olemme 
saaneet aikaiseksi. Omin käsin tehdyt työt ovat uniikkeja ja sellaisina 
arvokkaita. Teemme keramiikkatöitä kotiemme kaunistukseksi ja myös 
mieluisiksi lahjaesineiksi. 
 
Kuntalaisaloitetta tukevat seuraavat kansalaisjärjestöt ja yhteisöt:  
Suomussalmen Eläkeläiset ry  
Eläkeliiton Suomussalmen yhdistys  
Suomussalmen Mielenterveyden ystävät  
Kerälän ympäristön maa- ja kotitalousnaiset  
Suomussalmen Vanhus- ja vammaisneuvosto  
Suomussalmen Kehitysvammaisten Tuki ry  
Suomussalmen Kalevalaiset ry  
Taidekollektiivi Taikavintti  
Kianta-Opiston Keramiikan ja kuvataiteiden opiskelijat 



 

 

 
Liitteenä aloitteen allekirjoittajien nimilista  
 
Suomussalmella 20.11.2023  
 
Kunnioittavasti 
Anja Lahma-Mulari 
(Toimeksi saaneena)” 
 
Kunnanhallitus 28.11.2023 § 239 
Kunnanhallitus saattaa aloitteen sivistyspalvelujen valmisteltavaksi. 
Aloitteen käsittely kesken. 
 
1295/00.04.03/2023 
Aloite 23.11.2023, Kunta valitsee vuosittain Vuoden naapurin 
”Ehdotan, että Suomussalmen kunta ryhtyy valitsemaan vuosittain 
Vuoden naapurin.  
Vuoden naapuri on sellainen, joka auttaa naapureita pyyteettä ja ilman 
taka-ajatuksia hyötyä tekemisistään.  
Minulla sattuu olemaan sellainen naapuri, joka auttaa kaikkia naapureita 
niin lumitöissä kuin ikäistään vanhempien arjessa, vaikka ei enää 
itsekään ole teini-ikäinen.  
Vuoden naapuria voi ehdottaa tiettynä aikana kuntaan hyvin 
perusteluineen. Vuoden naapuri voitaisiin julkistaa vaikka Taiteiden yönä 
torilla.  
Uskoisin, että Vuoden naapuri olisi iloinen huomiosta, joka olisi 
esimerkiksi pieni ostolahjakortti paikalliseen yritykseen ja 
kukkakimpusta.  
Uskon, että kunta saisi positiivista mainetta kuntalaisten keskuudessa 
tällaisesta huomioimisesta, sillä en ole ainakaan itse kuullut, että 
vastaavaa olisi missään muualla.  
Liian usein puolestaan kuulee, että kunta muistaa omia työntekijöitään 
palvelusvuosista. Nyt olisi aika muistaa pyyteetöntä työtä tekeviä 
kuntalaisia Vuoden naapuri -palkinnon muodossa. 
Juhani Eskola” 
 
Kunnanhallitus 13.12.2023 § 
Kunnanhallitus saattaa aloitteen hallintopalvelujen valmisteltavaksi. 
Aloitteen käsittely kesken. 
 

Kunnanjohtajan 
esitys 

Kunnanhallitus esittää valtuustolle aloitteet ja niissä tehdyt toimenpiteet 
tiedoksi. 
 

Päätös Esitys hyväksyttiin. 
 

________ 
 
Toimeksi Valtuusto 11.3.2024 
  

________ 


